
 
 

 

 

Zápis 24. zasedání Regionální stálé konference Moravskoslezského kraje 

 

Den konání: 21. února 2025 

Místo: Hotel Imperial, Ostrava 

Účastníci konference: 40 účastníků (viz prezenční listina – příloha č. 2)  

- členové RSK MSK: 22 

- hosté: 11 

- sekretariát RSK: 4 
- hosté online: 3 

 

 

Předseda Regionální stálé konference Moravskoslezského kraje (dále jen „RSK MSK“),  

hejtman Josef Bělica, přivítal všechny přítomné členy a zahájil 24. zasedání RSK MSK úvodním 

slovem. Uvítání adresoval také hostům z Ministerstva pro místní rozvoj a Ministerstva 

životního prostředí ČR.  

Předseda RSK MSK informoval o přítomnosti 22 členů RSK MSK s hlasovacím právem  

(z celkového počtu 26 členů) a konstatoval tak její usnášeníschopnost.  

Bod programu: Schválení programu jednání  

Předseda RSK MSK představil návrh programu 24. zasedání RSK MSK. Upozornil, že sekretariát 

RSK MSK neobdržel k programu žádné připomínky. 

Program (viz níže) byl přítomnými členy jednomyslně schválen.  

Program: 

1. Aktuální informace v oblasti regionální politiky a podpory obcí z národních dotačních 

titulů MMR 

2. Aktuální informace k OP Spravedlivá transformace 

3. Zpráva o naplňování Strategie rozvoje kraje v polovině programového období 

4. Naplňování strategií komunitně vedeného místního rozvoje 

5. Zpráva o realizaci opatření Strategie RE:START 

6. Různé a závěr 

 

 



 
 

 

 

Bod programu: Aktuální informace v oblasti regionální politiky a podpory obcí z národních 

dotačních titulů Ministerstva pro místní rozvoj 

Předseda RSK MSK předal do online prostředí slovo panu Kamilu Papežovi, řediteli odboru 

regionální politiky, MMR ČR. Pan ředitel členy RSK MSK informoval o budoucnosti politiky 

soudržnosti 28+, Zprávě o uplatňování Strategie regionálního rozvoje ČR 2021+ a Akčním plánu 

Strategie regionálního rozvoje 2025-2027. Dále pohovořil o problematice hospodářsky  

a sociálně ohrožených území, kde v kontextu Moravskoslezského kraje uvedl, že počet HSOÚ 

v MSK byl navýšen o dvě ORP, a to o Kopřivnici a Třinec. V příspěvku se dále věnoval příkladům 

řešených témat ve Výboru pro regionální politiku. Posléze předal slovo panu Richardu 

Nikischerovi, řediteli odboru národních programů, MMR ČR, aby blíže představil a popsal 

současné výzvy podpory obcí z národních dotačních titulů, včetně popovodňové pomoci 

regionům. Pan ředitel, taktéž připojený online, se detailněji zaměřil na Podporu obnovy  

a rozvoje regionů, Podporu rozvoje HSOÚ a vojenských újezdů, Podporu chytrých měst, obcí  

a regionů a Soutěž Vesnici roku 2025. Dále pohovořil o výzvách Národního plánu obnovy 

v gesci MMR. 

Předseda RSK MSK poděkoval oběma zástupcům za prezentaci a vyzval členy RSK k debatě. 

Nebyly vzneseny dotazy ani další připomínky.   

 

Bod programu: Aktuální informace k OP Spravedlivá transformace  

Předseda RSK MSK předal do online prostředí slovo panu Ondřeji Perglovi, zástupci ŘO OP 

Spravedlivá transformace (dále jen „OP ST“) MŽP, aby seznámil členy RSK MSK se stavem 

implementace programu a strategických projektů realizovaných na území Moravskoslezského 

kraje. Pan Ondřej Pergl dále představil, o které výzvy je v území kraje největší zájem a které je 

tak potřeba finančně posílit: Úvěr transformace, Regionální školství, Infrastruktura pro další 

vzdělávání, Zájmové vzdělávání a osvěta, Konektivita do škol, Odborné učebny a Obnova 

území – Veřejné služby, kultura, sport a rekreace. Dále hovořil o výzvách, o které je menší 

zájem a na jejich podporu a větší propagaci jsou připraveny semináře a webináře (jedná se 

např. o Řemeslné inkubátory, Vzdělávání ve firmách, Obnova území – Příroda a krajina, 

Infrastruktura).  

Předseda RSK MSK poděkoval přednášejícímu za prezentaci a předal slovo zástupkyním 

oddělení strategického plánování, krajského úřadu MSK, paní Denise Štvrtňové a paní Pavle 

Sliwkové, aby společně doplnily aktuální informace k OP ST. Konkrétně, jak se vyvíjí jednotlivé 

výzvy, o které výzvy je největší zájem, a které tak potřebují finančně posílit. Navýšení alokace 

je plánováno u Veřejných služeb, kultury, sportu a rekreace I. i II., Regionálního školství, 

Infrastruktury pro další vzdělávání, Zájmového vzdělávání a osvěty, Odborných učeben II, 



 
 

 

 

Konektivity II a Transformačního úvěru. Zároveň byly představeny důvody pro nevyhlášení 2. 

kola Voucherů pro podnikatele. Bylo zmíněno, že ušetřené prostředky zůstanou v oblasti 

podpory podnikání a budou využity pro navýšení alokace Transformačního úvěru a nového 

finančního nástroje – Záruk.  

Jako zcela nová témata k podpoře z OP ST byla navržena: Kreativní a kulturní centra, Záruky, 

Regionální inovační údolí, Příprava projektů pro 2028+, Oběhové hospodářství II, Energetické 

úspory veřejného sektoru, Komunální FVE pro malé obce. U tématu Komunální FVE bylo 

upozorněno, že totožná výzva je rovněž vyhlašována z Modernizačního fondu a je o ni velký 

zájem. Byla zdůrazněna obava, že by žadatelé z Moravskoslezského kraje byli v budoucí výzvě 

Modernizačního fondu vyloučeni, pokud by se výzva vyhlašovala z OP ST.  

Detailnější informace k dílčím změnám jsou uvedeny v prezentaci z jednání. 

Předseda RSK MSK poděkoval všem přednášejícím za prezentaci a zahájil debatu.  

Josef Bělica se dotázal, zda budou mít žadatelé z Moravskoslezského kraje garanci nevyřazení 

z připravovaných výzev z Modernizačního fondu.  

Ondřej Pergl nedokázal zaručit garanci zařazení Moravskoslezského kraje jakožto 

oprávněného žadatele z připravovaných výzev z Modernizačního fondu.  

Tomáš Hradil upozornil na postup Ministerstva životního prostředí ČR, které změnilo/doplnilo 

Pravidla pro příjemce a žadatele související s naplňováním principu do not significant harm 

v rámci OP ST v průběhu již připravovaného projektu a známých podmínek. Jedná se 

konkrétně o přípravu řemeslného inkubátoru v bývalé textilce Karnola v Krnově, který nyní 

nemůže být financován, jelikož se nachází v záplavovém území a nedisponuje dostatečnými 

protipovodňovými opatřeními.  

Ondřej Pergl uznává, že věc měla být komunikována přímočařeji.  

Petr Rys poukazuje na nutnost vzniku jasného stanoviska, kde by MŽP doporučilo nevylučovat 

subjekty z Moravskoslezského kraje z Modernizačního fondu.  

Jiří Krist požaduje možnost zapojení neziskového sektoru do výzev OP ST týkajících se FVE. 

Ondřej Pergl zmiňuje očekávání vysokého zájmu o výzvy OP ST v návaznosti na vysokou 

absorpční kapacitu území. 

Josef Bělica žádá o formulaci usnesení, které bude předloženo a odhlasováno na konci jednání. 

Následně ukončil debatu.   

Došlo ke hlasování o následujícím stanovisku: 



 
 

 

 

Stanovisko č. 1/24/2025:  

Rozšířená Regionální stálá konference MSK: 

a) bere na vědomí aktuální informace k OP Spravedlivá transformace 
b) schvaluje navýšení alokace ve výzvách se zvýšenou absorpční kapacitou a nová 

témata, která byla doporučena k financování Řídím orgánem OP ST 

PRO: 22 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE HLASOVÁNÍ: 0 

Stanovisko č. 1/24/2025 bylo přijato. 

 

Bod programu: Zpráva o uplatňování Strategie rozvoje kraje v polovině programového 

období 

Předseda RSK MSK předal slovo paní Jarmile Csankové, zástupkyni oddělení strategického 

plánování, KÚ MSK, aby seznámila členy RSK MSK se Zprávou o uplatňování Strategie rozvoje 

kraje v polovině programového období. Paní Jarmila Csanková objasnila členům RSK MSK 

metodiku zpracovávání zprávy a zhodnotila vývoj sledovaných indikátorů a stavu strategických 

projektů v období 2019-2023. Z celkového počtu 34 indikátorů vykazuje pozitivní vývoj 17 

z nich. V případě strategických projektů je z 83 projektů realizována více než polovina, tedy 

43, a 16 projektů je již úspěšně dokončeno. Na závěr představila hlavní zjištění, ze kterého 

plyne aktuálnost Strategie s výhledem až do období 2030+, platnost strategických cílů  

a pozitivní vývoj většiny indikátorů. Na základě těchto zjištění se aktualizace Strategie 

nedoporučuje. Je však vhodné zahájit přípravu nové strategie, která by reflektovala nové 

trendy, jako jsou nové domény specializace RIS, důsledky pandemie COVID-19, odliv mozků, 

stárnutí populace, klimatická změna, udržitelný rozvoj, rozvoj kulturně-kreativních odvětví  

a energetická krize se svými dopady.  

Předseda RSK MSK poděkoval za prezentaci a vyzval členy RSK k debatě. Nebyly vzneseny 

žádné dotazy. 

Předseda RSK MSK dal hlasovat o následujícím stanovisku: 

 

Stanovisko č. 2/24/2025:  

Rozšířená Regionální stálá konference MSK bere na vědomí Zprávu o uplatňování Strategie 
rozvoje Moravskoslezského kraje v polovině programového období.  



 
 

 

 

PRO: 22 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE HLASOVÁNÍ: 0 

Stanovisko č. 2/24/2025 bylo přijato. 

 

Bod programu: Naplňování strategií komunitně vedeného místního rozvoje 

Předseda RSK MSK poděkoval členům za jejich účast při hlasování a následně předal slovo panu 

Jiřímu Kristovi a paní Zuzaně Pavliskové, zástupcům krajské sítě MAS, aby společně seznámili 

členy RSK MSK se stavem naplňování strategií komunitně vedeného místního rozvoje. 

Úvodního slova se ujal pan Jiří Krist, a oznámil, že dochází ke změně ve vedení krajské sítě, 

novou předsedkyní krajské sítě MAS je paní Pavlisková. Dále představil činnost MAS v MSK  

a jejich působnost na území MSK.  Následně předal slovo paní Zuzaně Pavliskové, která se ve 

svém příspěvku zaměřila na Místní akční plány vzdělávání a projekty, do kterých jsou MAS 

zapojeny, tedy OP Zaměstnanost +, Nová zelená úsporám LIGHT, Malý Leader apod. 

V příspěvku se dále věnovala dalším aktivitám MAS, zejména projektům energetických úspor 

budov, rozvoji komunitní energetiky, spolupráce s Celostátní sítí pro venkov. MAS jsou také 

velmi aktivní v terénní a sociální práci. 

Předseda RSK MSK poděkoval zástupcům KS MAS za vystoupení a zahájil diskusi k tématu. 

Nebyly vzneseny žádné dotazy. 

 

Bod programu: Zpráva o realizaci opatření Strategie RE:START za rok 2024 

Předseda RSK MSK předal slovo panu Tomáši Burdychovi, zástupci MMR. Tomáš Burdych 

pohovořil o realizaci jednotlivých opatření, přičemž uvedl, že ze 104 opatření je jich v současné 

době splněno 58. V příspěvku se zabýval také 6. Akčním plánem, který byl schválen v roce 

2024, v němž nastínil 3 nová opatření: Vytvoření vhodných podmínek pro rozvoj projektů  

na využití geotermální energie nebo akumulace tepla/chladu, Demolice budov v sociálně 

vyloučených lokalitách, Koordinace a příprava podrobného návrhu realizace kompetenčního 

a tréninkového centra/vzdělávací platformy orientované na sdílení znalostí v oblasti 

polovodičového hodnotového řetězce. Dále představil přehled finančního čerpání programu 

RE:START a na závěr pohovořil o harmonogramu aktivit na rok 2025.  

Předseda RSK MSK poděkoval za vystoupení a vyzval členy RSK MSK k debatě. Nebyly vzneseny 

dotazy ani další připomínky.  Předseda RSK MSK vyzval členy RSK MSK k hlasování  

o následujícím stanovisku: 



 
 

 

 

Stanovisko č. 3/24/2025:  

Rozšířená Regionální stálá konference MSK bere na vědomí Zprávu o realizaci opatření 
Strategie RE:START za rok 2024.  

 

PRO: 21 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE HLASOVÁNÍ: 1 

Stanovisko č. 3/24/2025 bylo přijato. 

V průběhu hlasování o stanovisku Zprávy o realizace opatření Strategie RE:START za rok 2024 

nebyl dočasně přítomen pan Marcel Pielesz.  Hlasovalo tedy celkem 21 zástupců s hlasovacím 

právem. 

 

Bod programu: Různé a závěr  

Předseda RSK MSK se vrátil ke zformulovanému stanovisku k OP ST Komunální FVE pro malé 

obce.  

Předseda RSK MSK dal o tomto stanovisku hlasovat:  

Stanovisko č. 4/24/2025:  

Rozšířená Regionální stálá konference MSK souhlasí s vyhlášením výzvy „Komunální FVE pro 
malé obce“ za podmínky, že žadatelé z Moravskoslezského kraje budou zahrnuti mezi 
oprávněné žadatele i v rámci připravované výzvy z Modernizačního fondu.  

PRO: 22 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE HLASOVÁNÍ: 0 

Stanovisko č. 4/24/2025 bylo přijato. 

Předseda RSK MSK vyzval přítomné členy k případnému dalšímu vystoupení s podněty  

či připomínkami. Vzhledem k tomu, že žádné podněty ani připomínky nebyly vzneseny, 

poděkoval všem účastníkům za jejich aktivní zapojení, účast a hlasování na jednání. Následně 

zasedání oficiálně ukončil. 

 



 
 

 

 

Přílohy zápisu: 

Příloha č. 1: Přijatá stanoviska 24. zasedání RSK MSK. 

Příloha č. 2: Prezenční listina 24. zasedání RSK MSK. 

Zápis vyhotovila: Ing. Veronika Bražinová 

V Ostravě dne: 25. 2. 2025 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápis schválen: 10.3.2025         

        ..………………………………………….. 

         Ing. Josef Bělica, Ph.D., MBA 

      předseda RSK MSK 



 
 

 

 

Příloha č. 1: Přijatá stanoviska 24. zasedání RSK MSK 

Stanovisko č. 1/24/2025:  

Rozšířená Regionální stálá konference MSK: 

a) bere na vědomí aktuální informace k OP Spravedlivá transformace 
b) schvaluje navýšení alokace ve výzvách se zvýšenou absorpční kapacitou a nová 

témata, která byla doporučena k financování Řídím orgánem OP ST. 

 

Stanovisko č. 2/24/2025:  

Rozšířená Regionální stálá konference MSK bere na vědomí Zprávu o uplatňování Strategie 
rozvoje Moravskoslezského kraje v polovině programového období.  

 

Stanovisko č. 3/24/2025:  

Rozšířená Regionální stálá konference MSK bere na vědomí Zprávu o realizaci opatření 
Strategie RE:START za rok 2024.  

 

Stanovisko č. 4/24/2025:  

Rozšířená Regionální stálá konference MSK souhlasí s vyhlášením výzvy „Komunální FVE pro 
malé obce“ za podmínky, že žadatelé z Moravskoslezského kraje budou zahrnuti mezi 
oprávněné žadatele i v rámci připravované výzvy z Modernizačního fondu.  

 

 

 

 

 

..…………………………………………….. 

       Ing. Josef Bělica, Ph.D., MBA 

     předseda RSK MSK 

 

 

 



 
 

 

 

Příloha č. 2 Prezenční listina 24. zasedání RSK MSK 

Příloha není veřejná z důvodu ochrany osobních údajů. 

 

 


